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El president del grup parla-
mentari socialdemòcrata, Pere 
López, ha entrat a Sindicatura 
tota una bateria de preguntes 
escrites sobre la compra de Vall 
Banc per part de Crèdit Andorrà. 
Concretament, el parlamentari 
ha sol·licitat saber si és cert que 
l’Agència Estatal de Resolució 
d’Entitats Bancàries ha fixat una 
garantia de 5,5 milions d’euros 
per als pròxims tres anys per 
compensar possibles reclamaci-
ons judicials a Crèdit Andorrà per 
la compra de Vall Banc. I, en cas 
que la resposta fos afirmativa, 
demana si el Govern considera 

adequada i justificada la dedica-
ció de recursos públics per afavo-
rir una operació entre dues enti-
tats privades, si també seria així 
amb altres operacions similars. 

López també ha preguntat si 
s’ha tingut en compte que esta-
blir una garantia de 5,5 milions 
d’euros pot afectar negativament 
al procés de l’acord d’associació 
amb la UE, ja que tenen prohibi-
des les ajudes públiques a la ban-
ca amb l’excepció de si es fa per 
evitar una pertorbació greu en 
l’economia de l’Estat.

Així mateix, el parlamentari 
ha demanat pels criteris que han 
dut l’AREB a considerar que tres 
anys és temps suficient per fer 
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fronts als plets judicials que hi 
puguin haver i si el Govern apro-
varà nous ajuts a Crèdit Andorrà 
per fer front a aquestes respon-
sabilitats en cas que la garantia 
establerta fos insuficient.

López ha recordat que el pre-
sident del consell d’administra-
ció de Vall Banc  S.A. el senyor 
Richard Louis Carrion, va signar 
l’escissió parcial de l’entitat en 
favor d’una societat beneficiària 
de nova creació anomenada PLE-
YADE 21, S.L. Així, es pregunta si 
l’escissió implicarà el traspàs en 
bloc d’una part del patrimoni de 
Vall Banc a favor d’aquesta socie-
tat, quins són els actius i passius 
escindits en favor d’aquesta, així 
com quines són les seves dimen-
sions i característiques, i si el Go-
vern té informació suficient per 
garantir que el criteri que presidi-
rà dita escissió no resultarà con-
trària als interessos ni del banc 
adquirent, ni de la solidesa global 
del sistema bancari del país.

Coincidint amb el Dia interna-
cional per a l’eliminació de la 
violència envers les dones, Pro-
gressistes-SDP va clamar ahir 
pel fet que, a aquestes altures, 
al país no estigui encara tipifi-
cada com a delicte la violència 
de gènere. Així ho van posar de 
manifest ahir les integrants de 
l’executiva de la formació San-
dra Cano i Elisabet Zoppetti i 
les conselleres comunals d’Or-
dino, Cristina Montolio, i d’An-
dorra la Vella, Meritxell Pujol, 
que van recordar que des del 
2015 es disposa de la Llei per a 
l’erradicació de la violència de 
gènere i de la violència domèsti-
ca, motiu pel qual “no entenem 
a què s’està esperant per tipifi-
car-ho com a delicte”. 

En aquest sentit, Zoppetti, 
que va remarcar que el text del 
2015 defineix molt bé què s’ha 
de considerar violència de gè-
nere, va recordar que en el Codi 
penal vigent “simplement hi ha 
tipificat els maltractaments en 
l’àmbit domèstic”, un fet que 
comporta “moltes dificultats” a 
l’hora de qualificar els delictes 
contra les dones, ja que s’han 
de qualificar com a lesions.

Zoppetti, que va recordar 
que Andorra ha ratificat la Con-
venció sobre l’eliminació de 

totes les formes de discrimina-
ció contra la dona (Cedaw) o el 
Conveni d’Istanbul, va admetre 
que amb la llei per a l’aplicació 
efectiva del dret a la igualtat 
de tracte i d’oportunitats i a la 

no-discriminació entre dones 
i homes es resoldrà aquesta 
qüestió, però va criticar el fet 
que “des del gener passat i fins 
avui el Consell General ha apro-
vat 32 lleis però no aquesta”. I 
va lamentar que els parlamen-
taris “s’han donat molta pressa 
amb la llei de protocol i a dis-
cutir com han d’anar vestits els 
consellers generals i molt poca a 
tirar endavant aquesta llei”.

I en aquesta línia, Zoppet-
ti, que va insistir que “és més 
urgent una cosa que ens toca a 
tots i totes que no el gust o mal 
gust en el vestir dels consellers 
generals”, va remarcar que “la 
violència de gènere no és només 
el 25 de novembre, sinó cada 
dia, perquè cada dia n’hi ha”.

Clam pel retard a tipificar com a 
delicte la violència de gènere
SDP lamenta que no s’hagi prioritzat això entre les 32 lleis aprovades enguany
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Pujol, Montolio, Cano i Zoppetti en la compareixença d’ahir de Progressistes-SDP.
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Violència de gènere 
no és només el 25 de 
novembre, és cada dia 
perquè cada dia hi ha 
violència contra les dones


